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Akademici protestovali v ulicích
Téma

Studenti na happeningu v Olomouci otřásali oslem, ale peníze pro vysoké školy nepadaly

Olomouc - Na olomouckém Horním náměstí se včera opět demonstrovalo. S protesty opět přišli studenti a pracovníci
Univerzity Palackého.
Pedagogové na pódiu upozorňovali, že na rozdíl například od státních zaměstnanců, kteří chtějí stávkovat za své platy,
oni nedostatek peněz pociťují už řadu let. "Poslední čtrnácté platy jsem měli v roce 1994 a třinácté naposledy před šesti
lety," spočítal předseda akademického senátu filozofické fakulty Wilken Engelbrecht.
Nízké mzdy ale nebyly to jediné, co přivedlo učitele na olomoucké náměstí. "Nejsou peníze ani na literaturu a pomůcky.
U nás jsme většinu z nich museli pořídit na granty," řekl Jiří Krtička z katedry výtvarné výchovy na pedagogické fakultě.
Studentům zase vadí, že jim v učebnách padá na hlavu omítka a i to, že na záchodech chybí toaletní papír: "Humanitární
pomoc pro vysoké školy - darujte maltu, toaleťák, 5,2 miliardy," napsali na jeden z mnoha transparentů.
Nic z toho však nevypadlo ani z papírového osla, který se stal hlavním maskotem studentského protestu a který má
symbolizovat marnou komunikaci s politiky. Při včerejším happeningu na olomouckém náměstí z něj vysokoškoláci
vytřásli jen krabici ukrývající krátký vzkaz: "Omlouvám se, mám trému. Dnes ze mě nic nevypadne. Zítra to bude lepší."
"Zase planý slib? Co nám to poslali za osla? Vypadá to, že nás opět napálili. Nejste z toho trochu neklidní?" ptal se davu
student na pódiu. A dav skandoval: "Dokud jsou to jenom sliby, máme právo na pochyby!"
Poslanec vládní ČSSD Miloslav Vlček z Prostějova míní, že protesty si vysoké školy moc nepomohou: "Takovými
nátlakovými akcemi se dá těžko dosáhnout toho, co chtějí. Lepší je vyjednávat. Druhou věcí je, že na všechny věci není
v rozpočtu dostatek prostředků. Musely se sanovat banky, jen do konsolidační agentury šlo skoro 500 miliard. Jakmile
se naskytne prostor, i do vysokých škol peníze stoprocentně půjdou, proto je zbytečné nyní protestovat," řekl Vlček.
V Olomouci to není poprvé, kdy vysokoškoláci vyšli do ulic. Koncem listopadu zorganizovali symbolickou kremaci
vysokých škol a urnu s popelem odvezli politikům do Prahy.


